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REVISTA PRESEI 
 

 Membri ai Federaţiei Sindicatelor din Educaţie "Spiru Haret" pichetează miercuri sediul Ministerului Educaţiei 
Naţionale 
Aproximativ 100 de membri ai Federaţiei Sindicatelor din Educaţie "Spiru Haret" vor picheta miercuri, începând cu 
ora 11:00, sediul Ministerului Educaţiei Naţionale. 
De asemenea, sindicatele afiliate FSE "Spiru Haret" din mai multe regiuni vor organiza acţiuni de protest la nivelul 
judeţelor. 
"Prin aceste acţiuni de protest vrem să atragem atenţia asupra situaţiei grave în care se află sistemul de 
învăţământ. Starea de nemulţumire din sistem a atins cote alarmante. Le cerem politicienilor, indiferent de partid, 
să înţeleagă că este nevoie de o schimbare urgentă. Societatea vrea calitate! Şi noi vrem! Nimeni, însă, nu vrea să 
vadă motivele pentru care nu se obţine calitatea. Legile nu sunt respectate sau sunt schimbate peste noapte, 
hotărârile judecătoreşti nu se pun în executare, iar drepturile angajaţilor din învăţământ sunt călcate în picioare. 
Cadrele didactice sunt obligate să lucreze şi cu 38 de elevi la clasă. Contabilii trebuie să transmită situaţiile 
noaptea, pentru că ziua platformele sunt blocate, iar angajaţii din unităţile de învăţământ sunt puşi să completeze 
mii de hârtii inutile, de care nimeni nu ţine cont", a declarat Marius Ovidiu Nistor, preşedintele FSE "Spiru Haret". 
Printre revendicările FSE "Spiru Haret" se numără: elaborarea pachetului legislativ pe educaţie - cu termen 31 
martie, conform Acordului încheiat între federaţiile sindicale din învăţământ şi Guvernul României; majorarea 
costului standard per preşcolar/elev - faţă de lipsa acută de resurse umane, materiale şi financiare; respectarea 
parteneriatului social; asigurarea personalului didactic de predare calificat; plata, în regim de urgenţă, a tuturor 
sumelor rezultate din sentinţele judecătoreşti definitive, anterioare datei de 31.12.2018 (care, conform Acordului, 
trebuia realizată până la 31.01.2019); calcularea corectă a sporurilor şi indemnizaţiilor la nivelul salariilor în plată; 
stoparea violenţei în unităţile de învăţământ; asigurarea profesorilor de sprijin, a consilierilor psihopedagogi, 
precum şi a finanţării suplimentare pentru unităţile de învăţământ de masă cu clase în care sunt înscrişi copii cu 
cerinţe educaţionale speciale; instrumente reale, aplicabile în situaţiile în care cadrele didactice nu dau dovadă de 
profesionalism, nu au vocaţie, perturbă desfăşurarea întregii activităţi a unităţilor de învăţământ; angajarea în 
mod real a răspunderii pentru prejudiciile aduse şcolii.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Sindicaliştii cer sprijinul lui Iohannis pentru ca industria de apărare să devină strategică 
Un grup de consilieri prezidenţiali s-a întâlnit, marţi, la Palatul Cotroceni, cu o delegaţie formată din lideri a 
cinci federaţii sindicale din industria de apărare. Cei de la sindicate au cerut ca din programele de înzestrare 
derulate de MApN 30% să se realizeze de industria românescă de apărare.industria de apărare să devină 
strategic 
„Marţi, 26 februarie a.c., o delegaţie formată din lideri a cinci federaţii sindicale din industria de apărare s-a 
întâlnit, la solicitarea acestora, la Palatul Cotroceni, cu un grup de consilieri prezidenţiali. În cadrul discuţiilor, 
liderii sindicali au prezentat problemele complexe cu care se confruntă industria de profil, solicitând sprijinul 
Preşedintelui României pentru acordarea statutului de industrie strategică de interes naţional industriei de 
apărare”, se arată într-un comunicat al Administraţiei Prezidenţiale remis MEDIAFAX. 
Liderii de sindicate au cerut ca din programele de înzestrare derulate de MApN 30% să se realizeze de industria 
românescă de apărare. 
„De asemenea, liderii de sindicat au solicitat ca programul de reorganizare a Companiei Naţionale ROMARM să fie 
prezentat în CSAT, în conformitate cu Hotărârea Consiliului Suprem de Apărare a Ţării din anul 2017, iar din 
programele de înzestrare derulate de Ministerul Apărării Naţionale, 30% să se realizeze de către industria 
românească de apărare.În plus, reprezentanţii federaţiilor sindicale au solicitat sprijin pentru realizarea unui 
centru de cercetări al industriei de apărare, care să concentreze capacităţile de cercetare-dezvoltare, inclusiv prin 
accesare de fonduri europene”, confrom sursei precizate. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Potrivit Administraţiei Prezidenţiale, având în vedere importanţa deosebită a industriei de apărare pentru 
securitatea naţională şi impactul social şi politic al aspectelor semnalate, propunerile şi concluziile discuţiilor de 
mierucri vor fi înaintate Guvernului României, Ministerelor Economiei şi Apărării Naţionale. 
„Administraţia Prezidenţială reconfirmă preocuparea Preşedintelui României, domnul Klaus Iohannis, de a se găsi 
cele mai potrivite soluţii pentru revigorarea industriei româneşti de apărare” a conchis Administraţia 
Prezidenţială. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici: Statul român prin OUG 114 nu a spus că ia vreun ban de la Pilonul II Senator UDMR: Amânarea 
dezbaterii a fost o greşeală 
Ministrul Finanţelor Publice a afirmat că, până marţi, nu a avut niciun fel de discuţii cu administratorii fondurilor 
de pensii Pilon II. El a fost întrebat acest lucru în condiţiile în care luni Valentin Lazea, economistul şef al Băncii 
Naţionale a României, a declarat că a înţeles că majoritatea celor şapte administratori de pensii private Pilon II 
doresc să se retragă din România. 
„Statul român prin OUG 114 nu a spus că ia vreun ban de la Pilonul II. Am anunţat doar posibilitatea deponenţilor 
de a-şi transfera contribuţiile pe viitor. Banii depuşi până în prezent rămân în Pilonul II de pensii. (...) Aţi auzit, 
până astăzi, despre vreo decizie a unui contribuabil sau deponent la Pilonul II să se mute la Pilonul I. Haideţi să 
vorbim pas cu pas, aşa cum ne învaţă pe noi cineva, dacă există astfel de decizii de mutare, dacă vor fi... Anul 
trecut când vă spuneam că se poate ca Pilonul I să fie o zonă din care să se facă investiţii, spuneaţi că nu se poate. 
Iată că se poate. Este un exemplu dat. Pot fi multe alte exemple în care banii respectivi se pot investi. Ideea este, 
ca principiu, să nu privezi Pilonul I de pensii sau altcineva, dacă face o investiţie, trebuie să aducă bani. Face 
Pilonul II asta? Atunci de ce randamentul a fost anul trecut cât a fost? Jumătate din inflaţie sau mai mic decât 
inflaţia. Nu vă puneţi şi întrebarea aceasta? Dacă primeşte mai puţin decât inflaţia care este rostul, de ce 
investeşti nişte bani? Randamentele au crescut pentru ei, nu pentru cei care aşteaptă de la ei o pensie. Noi am 
deschis prin OUG 114 posibilitatea ca fondurile respective să se ducă şi către parteneriate public-private”, a 
detaliat Teodorovici. 
Teodorovici a răspuns în acest fel unei solicitări de a comenta afirmaţiile lui Mihai Fifor, preşedintele Consiliului 
Naţional al PSD, cu privire la Pilonul II. 
Fifor a declarat anterior, la Digi 24: "Pilonul II, în sine nu e afectat de OUG 114. Vin cu cifre... Ce spun schimbările: 
Că există posibilitatea contribuabilului să nu mai contribuie la Pilonul II de pensii, dacă a contribuit minim 5 ani şi 
fondurile rămân acolo până la ieşirea la pensie. Apoi ce mai prevede ordonanaţa, că fondurile din Pilonul II de 
pensii pot fi folosite în parteneriatul public-privat. Adică banii care se află acolo şi care erau nefolosiţi, permite 
legea, sau erau plasaţi în tot felul de...Erau investiţi cu ce randament? Suficient de scăzut, pentru ca oamenii să nu 
fie mulţumiţi. Nu se distruge fondul de pensii. Ce permite ordonanţa: fondurile de la Pilonul II de pensii pot fi 
folosite în parteneriat public-privat, în investiţii majore, de ce nu, în construcţia unui spital, de ce nu, într-o altă 
investiţie ce poate aduce un folos. Este un fond de investiţii. Îţi oferă posibilitatea de a te asocia şi să faci investiţii 
în diferite domenii. Tocmai randamentul era cel care putea fi îmbunătăţit". 
Comisia pentru buget-finanţe a Senatului a amânat, marţi, dezbaterea OUG 114/2018, la solicitarea ministrului 
Finanţelor, care a motivat că au fost depuse mai multe amendamente la proiect. Dezbaterea şi adoptarea 
raportului asupra proiectului pentru aprobarea OUG 114 a fost amânată de Comisia de buget pentru a doua 
săptămână consecutiv. Comisia economică a Senatului a avizat favorabil, marţea trecută, OUG 114. 
„Am spus şi în cadrul Comisiei de buget-finanţe din Senat: sunt foarte multe amendamente depuse. Şi astăzi s-au 
primit amendamente. Pentru o analiză aprofundată este necesară un timp mai îndelungat. Atunci, cea mai bună 
cale este ca toate aceste amendamente şi cele care vor fi trimise de Comisia de buget-finanţe de la Senat la 
Comisia de buget-finanţe de la Cameră ocazie cu care se va discuta pe fiecare dintre aceste amendamente, va fi şi 
o analiză sau un punct de vedere care va fi trimis de către Guvern pe aceste amendamente, astfel încât să fie 
toate aceste elemente pe masa Comisiei de bguet-finanţe, când se va discuta şi dezbate”, a precizat Eugen 
Teodorovici. 
Întrebat dacă întârzierea transformării OUG nr. 114/2018 în lege va amâna termele de aplicare a reglementărilor 
introduse de aceasta, ministrul de Finanţe a negat. 
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„Faptul că se aprobă tacit în Senat, nu înseamnă că se întârzie cu ceva. Voinţă politică este pentru orice discuţie 
deschisă. Am spus-o şi eu ieri, şi doamna premier, colegii mei din Guvern pe fiecare sector în parte poartă discuţii 
pe fiecare sector în parte şi dacă vor rezulta amendamente pe această ordonanţă (OUG 114 - n.red.), 
amendamente care trebuie să păstreze principiile Ordonanţei 114, dar care pot aduce un plus pentru economia 
din România, pentru persoane fizice şi pentru persoane juridice, atunci, cu drag, o vom face”, a mai spus 
Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor a susţinut că posibila modificarea a OUG nr. 114/2018 doar în Parlament, nu de către Guvern, 
este legată de procedură. „Important este să agreăm între părţi amendamentele bune. Cum o s-o facem nu cred 
că este important. Important este să producă mai repede în economie”, a subliniat Teodorovici. 
Oficialul MFp a confirmat că, în această săptămână, discută cu reprezentanţii mai multor organizaţii interesate de 
modificare OUG nr. 114/2018. 
„Vor fi discuţii, în această săptămână, după ce vom avea o discuţie şi cu doamna prim-ministru, cu toţi colegii din 
Guvern care au în coordonare acest sectoare, după care se vor continua discuţiile cu fiecare actor din piaţă şi, într-
un final, sper noi cât mai repede, să avem o poziţie clară, agreată cu toţi cei implicaţi şi, dacă este cazul, cât mai 
repede să avem o adaptare a acestei Ordonanţe”, a menţionat Teodorovici. 
Economistul şef al BNR a mai susţinut că motivul decizii administratorilor de fonduri de pensii de a se retrage de 
pe piaţa din România îl constituie OUG nr. 114/2018, respectiv noile reguli introduse pentru jucătorii din această 
piaţă. Prin OUG nr. 114/2018, administratorii de fonduri de pensii trebuie să-şi majoreze semnificativ capitalul, 
unii chiar mai mult decât de zece ori faţă de regulile care existau până la finele anului trecut. Primele majorări 
trebuie făcute până la mijlocul acestui an, iar cele finale până la sfârşitul acestui an. 
„Problema este că Ordonanţa 114/2018 le cere administratorilor fondurilor de pensii din Pilonul II să aducă pe 
parcursul unui singur an, 2019, majorări de capital de 800 de milioane de euro, o sumă de 11 ori mai mare decât 
capitalul social existent în prezent. Totodată, această sumă de 800 de milioane de euro este de două ori mai mare 
decât suma tuturor comisioanelor brute încasate în ultimii 11 ani. Adică de două ori mai mult decât câştigurile din 
ultimii 11 ani. În acelaşi timp, Ordonanţa 114 reduce cu 70% nivelul maxim legal al comisioanelor ce pot fi 
percepute”, a explicat Lazea, luni, în cadrul „The Romanian Capital Market, Evolution and Outlook”, prima ediţie a 
forumului internaţional al pieţei de capital româneşti. 
NOTĂ: În ştirea publicară la ora 13.15 cu numele "Teodorovici: Statul român prin OUG 114 nu a spus că ia vreun 
ban de la Pilonul II" se rectifică afirmaţia lui Mihai Fifor despre folosirea banilor din Pilonul II şi transferul lor. 
Senator UDMR: Amânarea dezbaterii pe OUG 114 a fost o greşeală 
Senatorul UDMR Tanczos Barna a declarat, marţi, că amânarea dezbaterii în Comisia pentru buget a Senatului, la 
solicitarea lui Eugen Teodorovici,  a fost o greşeală şi va însemna că actul normativ va fi adoptat fără o dezbatere 
reală în Parlament. 
„Amânarea de astăzi a fost o greşeală pentu că va însemna, implicit, adoptarea tacită a OUG 114 în Senat. Este o 
OUG care a fost redactată în grabă, cu multe elemente care trebuie discutate şi regândite. De aceea, ar fi fost 
nevoie de o dezbatere profesionistă aplicată în Comisia buget-finanţe. Majoritate senatorilor, inclusiv din PSD şi 
ALDE s-au pregătit cu foarte multe amendamente. În Comisiile avizatoare au avut loc dezbateri pe temă şi ar fi 
trebuit să ajungă aceste amendamente în Comisia de Buget. (...). Comisia de buget din Senat avea rolul de a 
corecta acele elemente care sunt greşite. Aşa cum merg lucrurile, mie mi-e frică că această OUG 114 o să fie în 
vigoare mult şi bine, fără să ajungă la o dezbatere reală în Parlament”, a declarat senatorul UDMR Tanczos Barna, 
marţi, la finalul şedinţei Comisie de buget a Senatului. 
Reacţia senatorului UDMR vine după ce Comisia pentru buget-finanţe a Senatului a amânat, marţi, dezbaterea 
OUG 114 în domeniul fiscal, la solicitarea ministrului Finanţelor Eugen Teodorovici, care a motivat că au fost 
depuse mai multe amendamente la proiect. 
La finalul şedinţei, Teodorovici a spus că adoptarea tacită nu va întârzia procesul adoptării. 
„Faptul că se aprobă tacit în Senat, nu înseamnă că se întârzie cu ceva. Voinţă politică este pentru orice discuţie 
deschisă. Am spus-o şi eu şi doamna premier, colegii mei poartă discuţii pe fiecare sector în parte, şi dacă vor 
exista amendamente oe OUG 114 dar care respectă principiile atunci va fi modificată”, a explicat ministrul de 
Finanţe. 
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Dezbaterea şi adoptarea raportului asupra proiectului pentru aprobarea OUG 114 a fost amânată de Comisia de 
buget pentru a doua săptămână consecutiv. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici, sfat pentru angajaţii nemulţumiţi de la ANAF: Să-şi respecte obligaţia de serviciu. Trebuie să 
facem o reformă 
Ministrul de Finanţe Eugen Teodorovici a declarat, marţi, la Parlament, că este necesară o reformă administrativă 
a ANAF şi a transmis angajaţilor nemulţumiţi de reorganizarea instituţiei să-şi respecte obligaţia de serviciu. 
„Le dau un sfat (angajaţilor nemulţumiţi din ANAF - n.r.) - să-şi respecte obligaţia de serviciu. Felul în care se 
restructurează ANAF-ul este decizia ministrului de Finanţe. PEntru că, de ani de zile tot vorbim despre ANAF, 
despre modul în care ANAF trebuie să se reformeze, să-şi schimbe în principal mentalitatea la niveluol lucrătorului 
din ANAF. Sunt colegi foarte buni în această strctură, care îşi fac treaba an de an, dar nevoia de schimbare există. 
Este evidentă, atât la nivel de structură, cât şi la nivel de mentalitate, de mod de lucru, de echipamente. Trebuie 
să facem o reformă administrativă a ANAF-ului, trebuie să ne asigurăm că partea de informatizare şi partea de 
dotare cu echipamente în vămi trebuie să se producă cât mai repede”, a declarat, marţi, la Parlament, minsitrul 
Finanţelor, Eugen Teodorovici, întrebat despre nemulţumirile angajaţilor ANAF. 
Ministrul de Finanţe a adăugat că este mulţumit de conducerea instituţiei de la începutul anului. 
„Din prima part a acestui an, da (sunt mulţumit de conducerea ANAF- n.r.). O să avem şi astăzi execuţia pe 
ianuarie, cifrele arată, să spunem, bine, dar este mult până să fiu mulţumit”, a conchis Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Companiile petroliere: OUG 114 va avea efecte negative asupra intregii economii din Romania si va afecta 
consumatorii 
Asociatia Romana a Companiilor de Explorare si Productie Petroliera (ROPEPCA) a anuntat, marti, ca OUG 114 va 
afecta intreaga economie a Romaniei, va duce la scaderea contributiilor la bugetul de stat si nu-i va proteja pe 
consumatorii casnici, acestea fiind si concluziile unui studiu realizat de Deloitte. 
"Studiul, realizat de Deloitte Romania, releva faptul ca OUG 114/2018 va avea efecte negative, printre care 
mentionam scaderea contributiilor la bugetul de stat, perturbarea concurentei din piata de gaze naturale, 
esecul de a proteja consumatorii casnici, dar si riscul declansarii unor investigatii la nivel european pe tema 
unui potential ajutor de stat pentru consumatorii industriali", se arata in comunicat. 
Studiul a confirmat estimarea efectului negativ direct asupra bugetului de stat de peste 2,2 miliarde de lei anual, 
pe care ROPEPCA a semnalat-o in ultimul comunicat de presa pe marginea acestui subiect. 
"Studiul realizat de Deloitte analizeaza impactul actului normativ in baza datelor publice disponibile si confirma 
consecintele negative pentru economia romaneasca si pentru consumatori. 
Dorim ca prin acest instrument sa contribuim la informarea corecta a opiniei publice despre efectele acestei 
Ordonante si speram sa facilitam intelegerea necesitatii revizuirii masurilor impuse asupra pietei de gaze naturale 
prin OUG 114/2018", a afirmat presedintele ROPEPCA, Saniya Melnicenco. 
Piata concurentiala a gazelor din Romania va inceta in cele din urma sa existe 
De asemenea, piata concurentiala a gazelor din Romania va inceta in cele din urma sa existe in perioada aprilie 
2019 - martie 2022, potrivit asociatiei. Astfel, obligatia de a vinde gaze naturale la un pret reglementat va face 
concurenta in productia de gaze naturale sa scada, intrucat producatorii independenti mici nu isi vor putea 
finanta operatiunile la un pret plafonat. 
Totodata, consumatorii casnici vor fi afectati, potrivit studiului. 
"Studiul Deloitte ne mai arata ca, desi interesul consumatorilor casnici a fost anuntat ca fiind in centrul acestor 
masuri de reglementare, impactul lor multiplu asupra pretului final, prin introducerea impozitului de 2% pe cifra 
de afaceri aplicat tarifelor, sau prin recuperarea pierderilor din trecut ale furnizorilor catre consumatori casnici, 
pot duce la un pret cu amanuntul mai mare, contrar scopului OUG 114/2018", se arata in comunicat. 
Pentru a proteja interesul consumatorilor, potrivit Deloitte, Romania ar trebui sa evalueze cu atentie 
implementarea adecvata a conceptului de consumator vulnerabil, sa acorde sprijin financiar direct celor care au 
nevoie si sa evite subventionarea gospodariilor care depasesc venitul mediu la nivel regional/national. 
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"Mai mult, consumatorii industriali romani vor beneficia de preturi interne ale gazului stabilite in mod arbitrar la o 
valoare plafonata, mult sub preturile pietei, ceea ce va duce la acuzatii din partea comunitatii europene privind 
primirea unui ajutor de stat", se arata in comunicat. 
Asociatia mentioneaza ca, in ceea ce priveste datele legate de productia interna, Deloitte a apelat la datele 
Comisiei Nationale de Strategie si Prognoza (CNSP), care indica o crestere a productiei interne in urmatorii ani. 
"De aceea, analiza arata un scenariu mai optimist decat cel la care se asteapta operatorii din piata. Conform unei 
analize interne a ROPEPCA, din cauza reducerii proiectelor de investitii in urma OUG 114/2018, precum si a opririi 
productiei din zacamintele marginale care nu vor mai fi rentabile prin aplicarea noului pret reglementat, 
productia interna va scadea", se arata in comunicat. 
In prezent, in Romania exista peste 400 de zacaminte petroliere si peste 13.000 de sonde active, prin eforturile 
companiilor din sector, care asigura peste 90% din consumul Romaniei de gaze naturale. 
Pentru mentinerea constanta a nivelului productiei de titei si gaze este nevoie de investitii semnificative si de un 
cadru fiscal stabil, predictibil si competitiv, potrivit ROPEPCA. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Cum arata executia bugetara in ianuarie: Cheltuieli mai mari cu 23% la salariile bugetarilor si cu 28% la 
asistenta sociala 
Bugetul general consolidat, care include atat bugetul de stat, cat si bugetele de pensii si de somaj, a incheiat luna 
ianuarie cu un excedent de 0,7 miliarde lei, 0,07% din Produsul Intern Brut (PIB), de aproape trei ori mai mic decat 
cel din ianuarie 2018, arata datele publicate marti pe site-ul Ministerului Finantelor. 
In ianuarie 2018, excedentul bugetar a fost de 1,98 miliarde de lei, respectiv 0,21% din PIB. Ianuarie 2017 s-a 
incheiat cu un excedent de 3 miliarde de lei, respectiv 0,37% din PIB, fata de 4,7 miliarde lei, respectiv 0,62% din 
PIB, inregistrat in aceeasi luna a anului 2016. 
In ianuarie 2019, veniturile bugetului general consolidat au fost de 25,8 miliarde de lei, reprezentand 2,5% din 
PIB, comparativ cu 2,4% din PIB in 2018. 
Procentual, veniturile au fost cu 15,1% mai mari, in termeni nominali, fata de luna ianuarie 2018. Se inregistreaza 
cresteri fata de luna ianuarie a anului precedent in cazul incasarilor din accize (+38%), contributii de asigurari 
(+32,3%), TVA (+23,1). 
"Incasarile din contributiile de asigurari au fost influentate de cresterea efectivului de salariati din economie, a 
castigului salarial mediu brut, a salariului minim pe economie, dar si de conditiile legislative noi privind 
transferul contributiilor din sarcina angajatorului in sarcina angajatului, reglementate prin OUG nr. 79/2017, 
iar veniturile din TVA au crescut cu 23,1% fata de realizarile aceleiasi luni a anului 2018, ajungand la o valoare de 
6,95 miliarde lei", se arata in comunicat. 
De asemenea, incasarile din impozite si taxe pe proprietate au crescut cu 5,2%. 
S-au inregistrat scaderi ale incasarilor din impozitul pe salarii si venit cu 37,6%pe fondul reducerii, incepand cu 1 
ianuarie 2018, a cotei impozitului pe venit de la 16% la 10%, masura care s-a reflectat in incasari incepand cu luna 
februarie 2018. Sumele de la Uniunea Europeana in contul platilor efectuate sunt de 1,2 miliarde lei. 
Totodata, cheltuielile bugetului general consolidat sunt in suma de 25,09 miliarde lei, cu 22,7% mai mari fata 
acceasi luna a anului precedent. 
Cheltuielile de personal sunt cu 23,5% mai mari fata de cele realizate in luna ianuarie a anului 2018, cresterea 
fiind determinata de majorarile salariale acordate in temeiul Legii cadru nr. 153/2017 privind salarizarea 
personalului platit din fonduri publice. 
"Cheltuielile cu bunuri si servicii au crescut cu 36,1% fata de aceeasi luna a anului precedent. Cresteri 
semnificative se inregistreaza atat la bugetul fondului national unic de asigurari sociale de sanatate, dar si la 
bugetul de stat. Subventiile sunt mai mici cu 32,2% fata de aceeasi luna a anului 2018. De asemenea, dobanzile 
sunt cu 24,3% mai mici", se arata in comunicat. 
Cheltuielile cu asistenta sociala au crescut fata de anul precedent cu 27,9%, fiind influentate, in principal, de 
majorarea punctului de pensie cu 10% de la 1 iulie 2018, ajungand de la 1.000 lei la 1.100 lei, de cresterea 
nivelului indemnizatiei sociale pentru pensionari de la 520 lei la 640 lei, precum si devansarea sumei (1,2 miliarde 
lei) pentru plata a 50% din cheltuielile cu pensiile pentru luna februarie care se distribuie prin Posta Romana. 
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Cheltuielile pentru investitii, care includ cheltuielile de capital, precum si pe cele aferente programelor de 
dezvoltare finantate din surse interne si externe, au fost de 0,5 miliarde lei, mentinandu-se la nivelul lunii ianuarie 
2018. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 CCR discută sesizarea lui Iohannis privind modificarea Legii referendumului 
Curtea Constituţională a României discută, miercuri, sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis privind modificările 
aduse Legii referendumului. 
La începutul lunii ianuarie, preşedintele Klaus Iohannis a transmis CCR o sesizare de neconstituţionalitate asupra 
Legii privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 86/2018 pentru modificarea şi completarea Legii 
3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea referendumului, precum şi pentru unele măsuri pentru buna 
organizare şi desfăşurare a referendumului naţional pentru revizuirea Constituţiei. 
"Prin conţinutul normativ, legea dedusă controlului de constituţionalitate contravine unor norme şi principii 
constituţionale", spune şeful statului în sesizarea transmisă preşedintelui CCR, Valer Dorneanu. 
În sesizare se arată că actul normativ instituie, pe de o parte, o serie de reglementări cu privire la referendumul 
care a avut loc pe 6 şi 7 octombrie 2018 - cuprinse în articolele II-XIII - iar pe de altă parte, modificări ale Legii nr. 
3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea referendumului, cuprinse în cele 18 puncte ale art. I din cuprinsul 
Ordonanţei de urgenţă. Astfel, se precizează că modificările operate asupra Legii nr. 3/2000 se aplică tuturor celor 
trei tipuri de referendum: referendumul pentru revizuirea Constituţiei, referendumul pentru demiterea 
preşedintelui României şi referendumul privind probleme de interes naţional. 
"Reglementările care modifică actul normativ de bază în materia referendumului nu pot fi justificate prin 
existenţa unei situaţii extraordinare şi nici printr-o urgenţă a reglementării", se menţionează în sesizarea de 
neconstituţionalitate. 
Şeful statului critică prevederea potrivit căreia "în cadrul referendumului populaţia poate fi consultată cu privire la 
una sau la mai multe probleme de interes naţional sau local, după caz, precum şi cu privire la revizuirea 
Constituţiei sau la o problemă de interes naţional şi o problemă de interes local, pe buletine de vot separate", 
susţinând că modul de reglementare este unul deficitar, lipsind norma de claritate şi precizie. 
Preşedintele Iohannis susţine şi că prevederile privind termenul de cinci zile stabilit în lege privind aducerea la 
cunoştinţă publică a datei referendumului sunt lipsite de claritate şi previzibilitate. 
Şeful statului critică şi condiţia ca din birourile electorale de circumscripţie ale judeţelor şi al municipiului 
Bucureşti, biroul electoral pentru secţiile de votare din străinătate, oficiile electorale ale sectoarelor municipiului 
Bucureşti şi birourile electorale ale secţiilor de votare din ţară să facă parte numai delegaţi ai partidelor politice 
parlamentare şi ai organizaţiilor cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale cu grup parlamentar propriu în 
ambele Camere ale Parlamentului. 
"Participarea la constituirea birourilor şi oficiilor electorale prevăzute de Legea nr. 3/2000 nu poate fi realizată în 
mod diferenţiat, atât timp cât toate partidele politice parlamentare au obţinut mandate de deputaţi sau senatori, 
fără încălcarea principiilor prevăzute de art. 8 alin. (1) şi (2) din Constituţie referitoare la pluralismul şi definirea şi 
exprimarea voinţei politice a cetăţenilor. Prezenţa delegaţilor din toate partidele parlamentare reprezintă o 
garanţie în plus pentru corecta desfăşurare a referendumului, indiferent de tipul acestuia", se arată în sesizarea 
de neconstituţionalitate. 
În plus, se precizează că această reglementare instituie o condiţie discriminatorie pentru partidele politice 
parlamentare care au un grup parlamentar propriu doar într-una dintre Camerele Parlamentului, faţă de partidele 
politice parlamentare care au un grup parlamentar propriu în ambele camere ale Parlamentului, acest criteriu 
nefiind unul justificat obiectiv şi raţional pentru aplicarea unui tratament juridic diferenţiat. 
Autoritatea Electorală Permanentă nu mai verifică din oficiu, în termen de 60 de zile de la data referendumului, în 
vederea depistării eventualelor voturi multiple. 
Posibilitatea Autorităţii Electorale Permanente de a realiza verificarea listelor electorale permanente şi a tabelelor 
electorale utilizate în cadrul secţiilor de votare doar la sesizarea persoanelor interesate, în cel mult 15 zile de la 
data constatării valabilităţii referendumului naţional şi însoţită de probele pe care se întemeiază, este considerată 
ca fiind echivalentă cu eliminarea unui standard de integritate în desfăşurarea corectă a unui referendum. 
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"În condiţiile în care verificarea sesizării de vot multiplu este condiţionată de faptul ca sesizarea persoanelor 
interesate să fie însoţită de probele pe care se întemeiază, acest mecanism devine unul imposibil de utilizat de 
către cetăţeni şi este golit de conţinut", se menţionează în sesizare. 
Preşedintele Iohannis menţionează că prin înlocuirea sintagmei "numărul participanţilor trebuie să fie egal cu 
suma ce rezultă din adiţionarea cifrelor de la pct. 5, 6 şi 7" cu sintagma "Pct. 2 >/= Pct. 5 + pct. 6 + pct. 7", numărul 
participanţilor trebuie să fie mai mare sau egal cu suma voturilor valabil exprimate la răspunsul "DA", a celor la 
răspunsul "NU" şi a voturilor nule. 
"Instituirea unei asemenea reglementări echivalează cu legiferarea posibilităţii ca numărul participanţilor să fie 
mai mare decât numărul celor care au exprimat un vot (pozitiv, negativ sau nul), ceea ce contravine chiar 
principiului statului de drept şi democratic. (...) Prin reglementarea posibilităţii ca, la finalul scrutinului, numărul 
participanţilor să fie mai mare decât numărul total al voturilor exprimate (pozitive, negative sau nule) se elimină 
chiar o garanţie a bunei desfăşurări a referendumului, aspect contrar art. 1 alin. (3) şi (5) din Constituţie, precum 
şi art. 2 alin. (1) din Legea fundamentală", se arată în sesizare. 
Şeful statului solicită CCR să constate că Legea privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 86/2018 
pentru modificarea şi completarea Legii nr. 3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea referendumului, precum şi 
pentru unele măsuri pentru buna organizare şi desfăşurare a referendumului naţional pentru revizuirea 
Constituţiei este neconstituţională în ansamblul său.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Curtea Constituţională dezbate miercuri sesizarea Opoziţiei pe legea privind Secţia pentru anchetarea 
magistraţilor 
Curtea Constituţională va discuta miercuri sesizarea PNL şi USR în legătură cu legea pentru aprobarea Ordonanţei 
de urgenţă nr. 90/2018 privind unele măsuri pentru operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din 
Justiţie. 
PNL şi USR au sesizat CCR referitor la legea care aprobă ordonanţa de urgenţă nr. 90/2018 privind unele măsuri 
pentru operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din Justiţie. În acest sens, Opoziţia a cerut 
instituţiei să sesizeze şi Curtea de Justiţie a UE. Aceştia mai cer Curţii Constituţionale să suspende soluţionarea 
sesizării lor de neconstituţionalitate până la pronunţarea unei hotărâri preliminare de către CJUE cu privire la 
întrebările formulate. 
Partidele de Opoziţie aduc o serie de argumente în acest sens, aducând în discuţie raportul MCV al Comisiei 
Europene, din 13 noiembrie, care conţine opt recomandări pentru România, între care: 
"a.) Referitor la Legile justiţiei,suspendarea imediată a punerii în aplicare a legilor justiţiei şi a ordonanţelor de 
urgenţe subsecvente, revizuirea legilor justiţiei, ţinând seama pe deplin de recomandările formulate în cadrul 
MCV, precum şi de recomandările Comisiei de la Veneţia şi ale GRECO. 
”Înfiinţarea, în temeiul legilor justiţiei modificate, a noii secţii de anchetare a infracţiunilor comise de magistraţi 
dă naştere unei îngrijorări deosebite în ceea ce priveşte lupta împotriva corupţiei, întrucât o nouă structură ar 
putea fi mai vulnerabilă în ceea ce priveşte independenţa decât a fost cazul până în prezent în ceea ce priveşte 
DNA, dat fiind că ar putea fi utilizată ca instrument suplimentar de intimidare a magistraţilor şi de exercitare de 
presiuni asupra acestora. În plus, fiind un departament cu atribuţii generale care acoperă toate categoriile de 
infracţiuni comise de magistraţi, acestuia îi va lipsi, de asemenea, expertiza în ceea ce priveşte anchetarea 
infracţiunilor de corupţie specifice, iar impactul ar fi amplificat dacă anchetarea tuturor persoanelor care au 
legătură cu un caz în care este implicat un magistrat nu ar mai intra în competenţa DNA.” 
b.) Referitor la noua Secţie specială din cadrul PICCJ, s-au reţinut următoarele: ”...noua secţie pentru investigarea 
infracţiunilor comise de magistraţi. Crearea acestui nou serviciu ar putea fi percepută ca un instrument 
(suplimentar) pentru a exercita presiuni asupra judecătorilor. Justificarea aplicării unui tratament special în cazul 
magistraţilor în comparaţie cu alţi funcţionari publici nu a fost clarificată. În plus, Direcţia Naţională Anticorupţie 
(DNA) are deja o experienţă solidă în investigarea şi urmărirea cazurilor de corupţie din rândul magistraţilor.” 
”La 10 octombrie, Guvernul a adoptat o ordonanţă de urgenţă cu privire la măsurile provizorii necesare pentru 
înfiinţarea noii secţii speciale de urmărire penală pentru investigarea magistraţilor. Ordonanţa modifică ad interim 
normele şi criteriile pentru numirea procurorului-şef, a procurorului-şef adjunct şi a procurorilor din cadrul secţiei. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Acest lucru a părut să intre în conflict cu unul dintre argumentele utilizate mai devreme în cursul anului pentru a-i 
linişti pe cei care criticau înfiinţarea secţiei, şi anume argumentul privind faptul că organizarea procedurii de 
numire ar intra în întregime în competenţa Consiliului Superior al Magistraturii şi ar oferi garanţii procedurale 
importante. În avizul său, Comisia de la Veneţia a subliniat importanţa garanţiilor procedurale, cum ar fi 
organizarea unui concurs bazat pe proiecte pentru postul de procuror general şi implicarea plenului CSM (şi 
anume, judecători şi procurori) în procedura de numire. CSM a aplicat normele modificate prevăzute de 
ordonanţa de urgenţă, iar preşedintele CSM a emis o declaraţie la 23 octombrie, dată la care secţia a intrat în 
funcţiune”. 
”Un prim motiv de îngrijorare se referă la legile justiţiei modificate. Pe lângă chestiunile problematice de natură 
generală descrise mai devreme, anumite prevederi creează o anumită îngrijorare în ceea ce priveşte lupta 
împotriva corupţiei. Legea nr. 304/2004 modificată privind organizarea judiciară creează o nouă secţie a cărei 
responsabilitate exclusivă ar fi investigarea infracţiunilor comise de magistraţi. Înfiinţarea acestei noi secţii a 
stârnit îngrijorarea că o nouă structură autonomă ar fi mai vulnerabilă în termeni de independenţă decât 
responsabilităţile actuale ale DNA în acest domeniu, întrucât ar putea să fie utilizată ca un mijloc suplimentar de 
intimidare şi de exercitare a unei presiuni asupra magistraţilor. 
Ca departament care se ocupă de toate infracţiunile săvârşite de magistraţi, acesta nu va dispune nici de expertiza 
orizontală a DNA în materie de infracţiuni legate de corupţie, iar cercetarea referitoare la persoanele anchetate în 
cauze în care sunt implicaţi şi magistraţi poate să nu intre în sfera de competenţă a DNA. Susţinătorii acestei 
schimbări au invocat deficienţe în activitatea DNA şi anumite cazuri în care inculpaţii au fost achitaţi în instanţă. 
Dar nu a fost publicată nicio analiză sau evaluare a impactului care să justifice afirmaţiile privind deficienţele 
sistematice şi preferinţa pentru o nouă structură. 
În recomandările lor, atât GRECO, cât şi Comisia de la Veneţia subliniază în mod clar necesitatea de a menţine 
această competenţă în cadrul serviciului specializat în combaterea corupţiei (DNA), sugerând astfel că orice 
deficienţe ar putea fi soluţionate nu prin crearea unei structuri separate a parchetului, ci prin asigurarea 
respectării unor garanţii procedurale eficace.” (A se vedea Raportul tehnic care însoţeşte documentul RAPORT AL 
COMISIEI CĂTRE PARLAMENTUL EUROPEAN ŞI CONSILIU privind progresele înregistrate în România în cadrul 
mecanismului de cooperare şi de verificare)", potrivit textului sesizării PNL şi USR depusă la CCR. 
Potrivit sursei citate, partidele de Opoziţie adresează Curţii Constituţionale mai multe întrebări: 
"1. Mecanismul de cooperare şi de verificare (MCV), instituit potrivit Deciziei 2006/928/CE a Comisiei Europene 
din 13 decembrie 2006, trebuie considerat un act adoptat de o instituţie a Uniunii Europene, în sensul articolului 
267 TFUE, act care poate fi supus interpretării Curţii de Justiţie a Uniunii Europene? 
2. Conţinutul, caracterul şi întinderea temporală a Mecanismului de cooperare şi de verificare (MCV), instituit 
potrivit Deciziei 2006/928/CE a Comisiei Europene din 13 decembrie 2006, se circumscriu Tratatului privind 
aderarea Republicii Bulgaria şi a României la Uniunea Europeană, semnat de România la Luxemburg la 25 aprilie 
2005? Cerinţele formulate în rapoartele întocmite în cadrul acestui Mecanism au caracter obligatoriu pentru 
Statul român? 
3. Articolul 2 din Tratatul privind Uniunea Europeană trebuie interpretat în sensul obligaţiei statelor membre de a 
respecta criteriile statului de drept, solicitate şi în rapoartele din cadrul Mecanismului de cooperare şi de 
verificare (MCV), instituit potrivit Deciziei 2006/928/CE a Comisiei Europene din 13 decembrie 2006, în cazul 
înfiinţării urgente a unei secţii de parchet de anchetare exclusiv a infracţiunilor comise de magistraţi, ce dă 
naştere unei îngrijorări deosebite în ceea ce priveşte lupta împotriva corupţiei şi poate fi utilizată ca instrument 
suplimentar de intimidare a magistraţilor şi de exercitare de presiuni asupra acestora? 
4. Articolul 19 alineatul (1) al doilea paragraf din Tratatul privind Uniunea Europeană trebuie interpretat în sensul 
obligaţiei statelor membre de a stabili măsurile necesare pentru o protecţie juridică efectivă în domeniile 
reglementate de dreptul Uniunii, respectiv prin înlăturarea oricărui risc legat de influenţa politică asupra cercetării 
penale a unor judecători, aşa cum este cazul înfiinţării urgente a unei secţii de parchet de anchetare exclusiv a 
infracţiunilor comise de magistraţi, ce dă naştere unei îngrijorări deosebite în ceea ce priveşte lupta împotriva 
corupţiei şi poate fi utilizată ca instrument suplimentar de intimidare a magistraţilor şi de exercitare de presiuni 
asupra acestora?". 
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Primul argument al PNL şi USR în legea criticată este că Guvernul care este emitentul OUG 90/2018 nici măcar nu 
se referă, nu pomeneşte despre textul normativ modificat prin prevederile mai sus arătate ale acestei ordonanţe 
de urgenţă. Prin urmare Executivul nu încearcă să motiveze existenţa urgenţei, cu toate că potrivit art 115 din 
Constituţie trebuie să facă acest lucru. 
"Motivarea urgenţei evidenţiază raţiunea şi utilitatea reglementării, nu însă şi existenţa unei situaţii extraordinare 
a cărei reglementare nu poate fi amânată, pe care mai degrabă o proclamă, fără a o motiva, potrivit exigenţei 
textului constituţional de referinţă", arată reprezentanţii Opoziţiei. 
De asemenea, PNL şi USR amintesc că Legea Fundamentală prevede că: "olrdonanţele de urgenţă nu pot fi 
adoptate în domeniul legilor constituţionale, nu pot afecta regimul instituţiilor fundamentale ale statului, 
drepturile, libertăţile şi îndatoririle prevăzute de Constituţie, drepturile electorale şi nu pot viza măsuri de trecere 
silită a unor bunuri în proprietate publică". 
Tot potrivit Constituţiei "(...) Ministerul Public reprezintă interesele generale ale societăţii şi apără ordinea de 
drept, precum şi drepturile şi libertăţile cetăţenilor", exercitându-şi atribuţiile "prin procurori constituiţi în 
parchete, în condiţiile legii". 
Prin însuşi rolul său, Ministerul Public face parte din instituţiile fundamentale ale statului, fapt deopotrivă 
confirmat de statutul constituţional al acestuia, ca şi de împrejurarea că organizarea şi funcţionarea sa, adică 
regimul său juridic, se reglementează, potrivit art. 73 alin. (3) lit. l) din Constituţie, prin lege organică., susţine 
Opoziţia. 
"Întrucât Secţia pentru investigarea infracţiunilor din justiţie a fost constituită, potrivit art. 881-889 din Legea nr. 
304/2004, ca structură din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, este evident că orice 
ordonanţă de urgenţă care ar reglementa organizarea şi funcţionarea acesteia ar afecta mai mult sau mai puţin 
regimul unei instituţii fundamentale a statului", conform sursei menţionare. 
Prin urmare, referitor la OUG nr. 90/2018, PNL şi USR consideră că sunt pe deplin aplicabile, mutatis mutandis, 
următoarele considerente reţinute de Curea Constituţională prin Decizia nr. 544/2006: "reglementarea pe calea 
ordonanţelor şi a ordonanţelor de urgenţă constituie, aşa cum se prevede expres în art. 115 din Constituţie, o 
atribuţie exercitată de Guvern în temeiul delegării legislative, iar depăşirea limitelor acestei delegări, stabilite prin 
însuşi textul Constituţiei, reprezintă o imixtiune nepermisă în competenţa legislativă a Parlamentului, altfel spus, 
o violare a principiului separaţiei puterilor în stat". 
Senatul a adoptat, pe 10 decembrie, Ordonanţa de urgenţă nr. 90/2018 privind unele măsuri pentru 
operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din Justiţie. 
Pe 14 noiembrie, Camera Deputaţilor a adoptat, în forma Guvernului, proiectul de lege pentru aprobarea 
ordonanţei de urgenţă 90/2018 privind unele măsuri pentru operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea 
infracţiunilor din justiţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Klaus Iohannis participă miercuri la prezentarea raportului de activitate al Ministerului Public pe 
2018 
Şedinţa de prezentare a Raportului de activitate a Ministerului Public pe anul 2018 va începe la ora 11.00, la 
Cercul Militar Naţional. Prezența șefului statului este confirmată de Administrația prezidențială. 
Prezentarea raportului are loc în contextul în care protestele din justiţie se extind. Începând de ieri, procurorii 
DIICOT își suspendă activitatea câteva ore pe zi, iar Parchetul General este în grevă japoneză. 
Augustin Lazăr i-a solicitat Avocatului Poporului să sesizeze Curtea Constituțională cu privire la Ordonanța 7, care 
a modificat legile justiției. În motivarea solicitării, procurorul general subliniază că nu a existat o situaţie 
extraordinară care să justifice adoptarea ordonanţei de urgenţă. 
Ministrul Tudorel Toader a anunţat deja că va abroga un articol, dar mulţi magistraţi consideră că declarația sa 
este doar praf în ochi. 
Judecătorii Instanței supreme au cerut şi ei abrogarea aproape în întregime a ordonanţei, iar procurorii DNA 
protestează prin afișarea pe site a unui mesaj în care reclamă blocajul instituției din cauza Ordonanței 7. 
Şeful statului a participat şi anul trecut la prezentarea bilanţului Parchetului General şi a vorbit despre "o 
încercare de a slăbi independenţa procurorilor" şi de a-i subordona politicului, reamintește News.ro. 
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"Vă felicit pentru activitatea derulată cu succes în anul care s-a scurs. Ministerul Public are un rol constituţional 
foarte bine definit.  Procurorul este un reprezentant al intereselor generale ale societăţii şi un apărător atât al 
ordinii de drept, cât şi al drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. Alăturarea acestor atribuţii nu este întâmplătoare. 
În virtutea lor, procurorul se bucură de statutul de magistrat. Imparţialitatea, integritatea şi profesionalismul 
procurorului îl fac pe acesta responsabil de corecta şi completa instrumentare a dosarelor, cu deplina respectare a 
drepturilor civile ale tuturor celor implicaţi în procesul penal", a afirmat atunci Klaus Iohannis. 
"Vreau să fiu foarte clar aici: sintagma din Constituţie este «sub autoritatea ministrului Justiţiei», şi în niciun caz 
«în subordinea ministrului Justiţiei». Se face în mod deliberat o confuzie între aceste două sensuri, tocmai pentru 
a se induce ideea unui control mult mai amplu asupra procurorilor decât cel prevăzut de Legea Fundamentală. 
Este doar o încercare de a slăbi independenţa procurorilor şi de a legitima supunerea lor faţă de voinţa politicului, 
fapt inacceptabil", a mai precizat șeful statului. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 DNA rămâne fără procuror-şef al Secţiei de combatere a corupţiei şi procuror şef al Secţiei penale 
DNA rămâne fără procuror-şef al Secţiei de combatere a corupţiei şi fără procuror şef al Secţiei penale, ca urmare 
a intrării în vigoare a OUG pe legile justiţiei, care interzice delegările în funcţiile de conducere din cadrul 
parchetelor pentru care numirea se face de preşedinte, anunţă CSM. 
Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) anunţă că a decis, marţi, respingerea 
propunerilor formulate de Direcţia Naţională Anticorupţie de prelungire a delegărilor pentru două funcţii de 
conducere din cadrul acestui parchet, respectiv aceea de procuror şef al Secţiei de combatere a corupţiei şi de 
procuror şef al Secţiei judiciare penale. 
"La adoptarea acestei hotărâri s-a avut în vedere intrarea în vigoare a prevederilor O.U.G. nr. 7/2019 care interzic 
delegările în funcţii de conducere din cadrul parchetelor pentru care numirea se face de Preşedintele României. 
Ca efect al acestei măsuri, funcţiile se vor vacanta pe o perioadă a cărei durată nu poate fi anticipată, cu 
consecinţe asupra exercitării atribuţiilor specifice, dintre care menţionăm doar pe cea privind verificarea legalităţii 
şi temeiniciei rechizitoriilor", arată Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM), într-un 
comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Procurorii din CSM atrag atenţia încă o dată asupra efectelor pe care ordonanţa pe legile justiţiei le are asupra 
activităţii Ministerului Public şi reiterează necesitatea abrogării tuturor prevederilor din OUG, care sunt de natură 
să afecteze această activitate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DNA nu-si intrerupe activitatea, dar afiseaza un banner de protest pe site si cere sesizarea GRECO 
Din ce in ce mai multe parchete si instante isi suspenda activitatea. Dupa ce DIICOT a facut acest anunt luni, marti 
s-a anuntat ca aceeasi decizie ar fi fost luata si la DNA, dar institutia a transmis intr-un comuncat ca nu isi 
suspenda activitatea. 
In schimb, a afisat pe site un banner pe care scrie: "DNA - Institutie in pericol de a fi blocata de OUG 7/2019. 
Combaterea coruptiei la nivel inalt risca sa fie paralizata". 
Ulterior, un comunicat al DNA precizeaza ca in Adunarea Generala de marti s-au decis urmatoarele: 
"1. Sustinerea Hotararii nr 95/20.02.2019 a Sectiei pentru procurori din cadrul Consiliului Superior al 
Magistraturii, in sensul ca modificarile aduse prin OUG nr. 7/2019 contin prevederi neconstitutionale si care vor 
conduce la blocarea activitatii Ministerului Public, inclusiv D.N.A. 
2. Sustinerea demersului PICCJ de a cere Avocatului Poporului sesizarea CCR cu privire la neconstitutionalitatea 
OUG nr. 7/2019. 
3. Solicitarea ca titularii indreptatiti sa declanseze un conflict juridic de natura constitutionala intre Guvern ca 
legiuitor delegat si Autoritatea judecatoreasca, intrucat modificarile aduse prin OUG nr. 7/2019 pun in 
imposibilitate Ministerul Public sa isi exercite atributiile constitutionale. 
4. Transmiterea unei scrisori deschise catre ministrul Justitiei pentru a explica modul in care urmeaza sa fie 
derulata si finalizata procedura de ocupare a functiilor de procuror sef sectie la D.N.A in intervalul de 22 de zile, 
ramas pana la expirarea delegarilor, avand in vedere ca, urmare a OUG 7/2019 delegarea in aceste functii nu mai 
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este posibila. 
5. Sesizarea reprezentantilor GRECO - Grupul Statelor impotriva Coruptiei si a Comitetului MONEYVAL (Comitet de 
experti pentru evaluarea masurilor de combatere a spalarii banilor), ambele organisme din cadrul Consiliului 
Europei, cu privire la modul in care OUG nr. 7/2019 va afecta eficienta organelor de urmarire penala din 
perspectiva infractiunilor de combaterii coruptiei si a spalarii banilor. 
6. Transmiterea pe pagina de Internet a institutiei a unui mesaj public privind riscul blocarii activitatii institutiei ca 
urmare a OUG nr. 7/2019 si a paralizarii combaterii coruptiei la nivel inalt. 
In cursul sedintei, au fost supuse votului Adunarii generale si alte propuneri ale participantilor, care nu au intrunit 
insa numarul de voturi (majoritate simpla din numarul celor prezenti) necesare adoptarii". 
 

 
 
Initial, Info Sud Est anuntase ca in cadrul Adunarii Generale de marti de la DNA s-a decis suspentarea activitatii. 
Contactati de Ziare.com, reprezentantii DNA au transmis ca vor da un comunicat oficial, adaugand ca ceea ce 
apare in spatiul public s-ar putea sa nu fie adevarat. 
Si procurorii Parchetului de pe langa Tribunalul Harghita au anuntat ca se alatura celor care isi vor suspenda 
activitatea din cauza OUG 7, adoptata de Guvern saptamana trecuta. 
Astfel, procurorii Parchetului de pe langa Tribunalul Harghita si unitatile din subordine isi suspenda activitatea 
judiciara, incepand de marti, cu exceptia cazurilor urgente. 
Potrivit unui comunicat semnat de purtatorul de cuvant al Parchetului de pe langa Tribunalul Harghita, prim-
procuror adjunct Sorin Mihai Colceriu, decizia a fost luata in cadrul Adunarii Generale a procurorilor Parchetului 
de pe langa Tribunalul Harghita si unitatilor din subordine, arata Agerpres. 
Procurorii considera ca "sunt amenintate principiile de baza ale statului de drept precum independenta justitiei si 
separatia puterilor in stat, prin adoptarea OUG 7/2019" si au decis cu majoritate de voturi "suspendarea activitatii 
judiciare a procurorilor din cadrul Parchetului de pe langa Tribunalul Harghita, Parchetul de pe langa Judecatoria 
Miercurea Ciuc, Parchetul de pe langa Judecatoria Odorheiu Secuiesc, Parchetul de pe langa Judecatoria 
Gheorgheni si Parchetul de pe langa Judecatoria Toplita, cu exceptia cauzelor care prezinta urgenta, precum si 
suspendarea activitatilor de audienta cu publicul desfasurate de procurorii din cadrul acestor unitati, in perioada 
26.02.2019 - 01.03.2019, inclusiv". 
Astfel, procurorii vor merge in sala si vor anunta ca exista o forma de protest si, potrivit procedurilor, judecatorul 
trebuie sa amane cauza. 
De asemenea, potrivit comunicatului de presa, procurorii harghiteni intentioneaza sa sustina, miercuri, 27 
februarie, un protest in fata Palatului de Justitie din municipiul Miercurea Ciuc. 
In ultimele zile, mai multe parchete au anuntat ca isi suspenda activitatea, printre care PJ Constanta, PT si PJ 
Brasov, PJ Timisoara, PJ Pitesti, PT Arges, PT Mures, PJ Sectorul 1, PJ Sectorul 3, PJ Sectorul 5, PJ Sectorul 6, PT si 
PJ Bacau, PJ Cluj, PJ Turda. PJ Buzau, PJ Roman, PJ Tg Mures, PJ Iasi, PJ S2 si PT Bucuresti au anuntat ca isi 
suspenda activitatea cu publicul. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Florin Iordache, despre schimbarea OUG 7: Ţinând cont de urgenţă, modificările trebuie făcute în Guvern 
Vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Florin Iordache a declarat, marţi, că Guvernul este cel care ar trebui să 
modifice OUG pe legile justiţiei, motivând că se impune urgenţa prin faptul că urmează să fie vacantate mai multe 
funcţii de conducere la Parchetul General. 
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"Cred că acele modificări trebuie făcute în Guvern. Vreau să le readuc aminte celor cărora le joacă feste memoria 
că majoritatea actelor normative au fost modificate în Parlament,dar ţinând cont de urgenţă, ţinând cont că 
anumite prevederi se aplică imediat şi discutăm de cariera magistraţilor sau discutăm de o anumită procedură, 
cred că până să devină lege de adoptare durează foarte mult. Acele nemulţumiri legate de articolul care vizează 
separarea carierelor. Înţeleg că această modificare a creat cea mai mare supărare sau nelinişte în sistem, iar acest 
articol trebuie modificat prin OUG, pentru că în perioada următoare o serie de funcţii de conducere la nivelul 
Parchetului General vor fi vacantate, mă refer la procurorul general, procurorii adjuncţi sau şefi de secţii şi dacă 
nu se modifică ordonanţa printr-o altă ordonanţă, articolul 54 practic la declanşarea procedurilor respective ar 
putea candida ipotetic şi un judecător", a afirmat Florin Iordache, marţi la Parlament, întrebat dacă ordonanţa de 
urgenţă ar trebui modificată de Parlament sau Guvern. 
Reacţia lui Iordache vine după ce ministrul Justiţiei Tudorel Toader a spus că PSD este partid majoritar, iar social-
democraţii nu au decât să iniţieze în Parlament proceduri de modificare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia LIBE, vot decisiv pentru procurorul şef al Parchetului European. Kovesi a obţinut susţinerea Comisiei 
CONT 
Membrii Comisiei LIBE din Parlamentul European vor vota, miercuri, începând cu ora 12.00, candidatul pentru 
funcţia de procuror şef al Parchetului European, după ce Laura Codruţa Kovesi a obţinut marţi seară cele mai 
multe voturi în Comisia CONT. 
Şedinţa Comisiei Libertăţi civile, justiţie şi afaceri interne (LIBE), în care urmează să se dea un vot decisiv în 
privinţa candidaţilor la funcţia de procuror-şef european, este programată miercuri, la ora 12.00, ora României. 
Parlamentul European şi Consiliul UE vor numi de comun acord procurorul-şef european, iar Conferinţa 
Preşedinţilor ar urma să fie informată despre rezultatul audierii înainte de viitoarea sa reuniune de la 7 martie 
2019. 
Laura Codruţa Kovesi a obţinut 12 voturi în Comisia pentru Control Bugetar (CONT) din Parlamentul European, 
care a votat marţi seara candidatul pentru funcţia de procuror şef al Parchetului European. Pe locul doi a fost 
Francois Bohnert- 11 voturi, iar Andres Ritter a primit un vot. 
Votul din Comisia CONT a fost unul consultativ. 
Cei trei candidaţi au fost audiaţi marţi în şedinţa comisiilor LIBE şi CONT. 
Laura Codruţa Kovesi a precizat, marţi seară, în cadrul audierii pentru funcţia de procuror-şef european, că 
îndeplineşte toate criteriile pentru a candida la funcţia de procuror-şef european, precizând că nu a colaborat cu 
serviciile în sensul de poliţie politică. 
"În momentul candidaturii, am verificat cu exactitate toate criteriile care trebuie îndeplinite, le îndeplinesc pe 
toate. Iar în ceea ce priveşte gradul profesional, articolul 54 este cel care reglementează care sunt criteriile. Sunt 
patru condiţii: să ai vechime de 15 ani, am vechime de 15 ani, să nu fi colaborat cu serviciile, să nu fi fost 
sancţionat disciplinar în ultimii trei ani şi să ai calificativul de foarte bine la ultima evaluare. Am fost numită 
procuror general şi procuror şef DNA fără a avea gradul profesional pentru Parchetul de pe lângă Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie", a declarat Laura Codruţa Kovesi. 
Fosta şefă DNA a precizat că nu a colaborat cu serviciile de informaţii în sensul de poliţie politică. 
"În ceea ce priveşte colaborarea cu serviciile de informaţii, nu am colaborat în sensul de poliţie politică, nu este 
prevăzută ca o colaborare profesională care poate apărea în exercitarea atribuţiilor de procuror", a spus Kovesi. 
Ea a mai spus, ca răspuns la o întrebare adresată de europarlamentarul Maria Grapini despre capacitatea sa de 
management faptul că a fost revocată din funcţie, că decizia de revocare a fost luată de CCR şi n-a avut 
posibilitatea de apărare. 
Laura Codruţa Kovesi a mai spus că revocarea din funcţie a fost urmare a unui proces din care nu a făcut parte, 
motiv pentru care s-a adresat CEDO. 
”În ceea ce priveşte revocarea din funcţia de procuror şef, menţionez că aceasta a venit ca urmare a unei decizii a 
Curţii Constituţionale, în care eu nu am fost parte în proces. CCR a judecat un conflict între preşedintele României 
şi Guvernul României şi ministrul Justiţiei. Nu am fost citată în această procedură, nu am avut posibilitatea de a 
mă apăra şi nu am avut posibilitatea de a face un recurs. Din acest motiv, am trimis o plângere la CEDO, care a 
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trecut de filtru şi urmează să vedem ce decizie se va lua. Menţionez că plângerea vizează chestiuni de principiu, 
dacă procurorii în România mai sunt independenţi şi dacă atunci când revoci un procuror şef din funcţia de 
conducere acest lucru se poate face de Curtea Constituţională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul decide următorul preşedinte al AEP 
Plenul reunit al Parlamentului va lua o hotărâre, miercuri, prin vot secret cu bile, cu privire la următorul 
preşedinte al Autorităţii Electorale Permanente. PSD îl susţine pe secretarul general al autorităţii, Constantin-
Florin Mituleţu-Buică, iar Opoziţia pe Marian Muhuleţ, vicepreşedinte AEP. 
Comisiile juridice reunite ale Camerei Deputaţilor şi Senatului au validat, marţi, în unanimitate, dosarele celor doi 
candidaţi pentru conducerea Autorităţii Electorale Permanente. 
Constantin-Florin Mituleţu-Buică, susţinut de PSD, este secretar general al AEP din luna ianuarie 2018. Anterior, 
începând cu anul 2015, a fost vicepreşedinte al Autorităţii. În anul 2014, Mituleţ deţinea funcţia de consilier 
personal al ministrului pentru dialog social. 
Partidele din opoziţie: PNL, PMP şi USR îl susţin pe Marian Muhuleţ, actual vicepreşedinte al Autorităţii Electorale 
Permanente, pentru şefia forului. 
Potrivit Regulamentului privind organizarea şi funcţionarea Autorităţii Electorale Permanente, instituţia este 
condusă de un preşedinte, cu rang de ministru, numit de Camera Deputaţilor şi Senat în şedinţă comună. 
Preşedintele este desemnat pentru un mandat de 8 ani, care poate fi reînnoit o singură dată. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat luni că Mircea Drăghici nu mai este propunerea PSD petru Autoritatea 
Electorală Permanentă (AEP), acesta urmând să se ocupe de campaniile electorale, în timp ce Constantin-Florin 
Mituleţu-Buică va fi susţinut de PSD pentru acest post. 
Preşedintele AEP, Daniel Barbu, a demisionat din funcţie pentru a candida la alegerile europarlamentare. El a 
declarat, pentru MEDIAFAX, că nu este sigură candidatura sa, dar că a vrut să evite o „incompatibilitate etică”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cambridge Analityca lovește și în România: se schimbă modul în care vor fi organizate alegerile 
Vicepreşedintele AEP, Marian Muhuleţ, a declarat, marți, că s-a întâlnit cu PLUS și USR, deși la discuții au fost 
invitate toate partidele, pentru a discuta despre recomandările Comisiei Europene privind măsurile de securitate 
pe care ar trebui să le ia formațiunile în viitoarele campanii electorale. 
„Vorbim despre un cadru de organizare al alegerilor diferit de față de ceea ce s-a întâmplat anul trecut 2014, 
2016. Există amenințări la nivel global, legate de securitate cibernetică, fake news, de utilizare frauduloasă a 
datelor de caracter personal al cetățenilor. Știți deja celebrul caz Cambridge Analytica. În acest sens, Comisia 
Europeană a decis să ia măsuri, să promoveze un set de măsuri pentru statele membre în privința protecției pe 
care acestea ar trebui să înceapă să o asigure național pentru buna organizare a alegerilor europarlamenatare. În 
acest sens, s-a constituit o rețea electorală europeană din care și România face parte ca stat membru, AEP este 
punct de contact pentru această rețea electorală europeană, iar la nivelul fiecărui stat membru se constituie o 
rețea electorală națională în care intră instituțiile semnificative pronind de la recomandarea Comisiei Europene. Și 
vorbim aici de AEP, de Autoritatea Electorală pentru Protecția Datelor cu caracter personal, CNA, STS, MAI.”, a 
declarat Marian Muhuleţ, fiind întrebat despre discuțiile purtate cu unele partide politice. 
Vicepreședintele AEP a punctat că, pornind de la rețeaua electorală europeană privind măsurile de protecție pe 
care partidele ar trebui să le ia, a invitat formațiunile la discuții. 
„Pornind de la acest demers am edecis să facem o întâlnire și cu partidele politice pentru a le prezenta un set de 
recomandări. Recomandări făcute de Comisia Europeană, de AEP, lucruri care sunt publice, pentru ca și partidele 
să înțeleagă că trebuie să își organizeze platformele IT proprii în condordanță cu vremurile pe care trăim. Să își 
asigure măsurile de securitate necesare pentru a nu avea surprize în perioada alegerilor europarlamentare, 
prezidențiale de anul viitor”, a punctat Marian Muhuleț. 
Marian Muhuleț a subliniat că debaterea rămâne deschisă și pentru celelalte partide. 
„Pornind de la acest demers, așteptam să avem o prezență la dezbateri, ieri dimineață, semnificativă. Am avut 
prezente doar PLUS și PNL. Am discutat cu experții lor despre măsuri pe care trebuie să le adopte, despre sprijinul 
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pe care îl putem oferi noi, ca instituții. Dezbaterea rămâne deschisă, acum atât partidele, dar și candidații trebuie 
să își ia măsuri pentru protecția conturilor publice, personale, în acest acest peisaj electoral pe care începem să-l 
trăim” a punctat Muhuleț. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Consilierii generali au înfiinţat societatea Termoenergetica, care va fi „RADET 2”/ Administratorul special: 
Furnizorii au început să ne refuze din cauza situaţiei de incertitudine 
CGMB a aprobat, marţi, un proiect care prevede înfiinţarea societăţii „Termoenergetica Bucureşti S.A” „în scopul 
continuării serviciului de alimentare cu energie termică şi având în vedere falimentul RADET”, spun reprezentanţii 
PMB. Noua societate va fi „RADET 2”. 
Potrivit proiectului, scopul înfiinţării unei noi companii este „raportat la necesitatea de a conserva continuarea şi 
funcţionarea serviciilor publice cu caracter economic, gestionate de întreprinderile publice înfiinţate, precum şi 
raportat la obligaţia Municipalităţii de a furniza servicii publice cu caracter economic, absolut necesare, esenţiale 
pentru asigurarea unui standard minim şi rezonabil de viaţă al locuitorilor din Municipiul Bucureşti”, se arată în 
proiectul de hotărâre aprobat cu 37 de voturi pentru şi 8 împotrivă. 
Practic, potrivit proiectului, s-a aprobat divizarea prin transferul simultat al patrimoniului Companiei Municipale 
Energetica, către alte două societăţi, printre care şi Termoenergetica. În nota de fundamentare se arată că astfel 
se ţine cont şi de decizia definitivă a Curţii e Apel Bucureşti, prin care au fost anulate hotărârile CGMB de 
înfiinţare a celor 22 de Companii Municipale. 
„Scopul constituirii Societăţii Termoenergetica este prestarea şi furnizarea serviciului public de alimentare cu 
energie termică (...) producere, transport, distribuţie şi furnizare a energiei termice”, se arată în proiect. 
În expunerea de motive se menţionează faptul că falimentul RADET este iminent. 
„Municipiul Bucureşti propune aprobarea înfiinţării Companiei Municipale Termoenergetica Bucureşti, societate 
care să îndeplinească condiţiile unui Oparator Regional, dar şi condiţiile de atribuire directă a contractului de 
delegare a activităţii de producere, distribuţie, transport şi furnizare a energiei termice, în aceste condiţii, având 
în vedere iminenţa intrării în procedura falimentului a RADET”, se arată în expunerea de motive semnată de 
primarul general, Gabriela Firea. 
Proiectul a avut nevoie de două treimi din voturile consilierilor şi a trecut la limită, cu ajutorul celor de la PNL care 
au votat pentru, în afară de doi consilieri. Cei de la USR au fost singura formaţiune politică ce a votat împotrivă. 
Alexandru Burghiu (RADET): Furnizorii au început să ne refuze din cauza situaţiei de incertitudine 
Administratorul special al RADET, Alexandru Burghiu, a declarat, marţi, că noua companie înfiinţată de CGMB, 
Termoenergetica, va prelua, „lin”, activitatea RADET-ului. Noua companie a fost înfiinţată, marţi, la limită de un 
vot, respectiv 37. 
„Ceea ce tocmai s-a întâmplat este un nou început. Dacă nu trecea acest proiect, pentru noi, din punct de vedere 
tehnic, ar fi însemnat finalul, pentru tot ce însemna partea de reparaţii, care nu s-au mai făcut de 7 ani, nu se mai 
puteau face în continuare. De ce? Furnizorii au început deja să ne refuze, din cauza acestei situaţii de 
incertitudine. S-a dat dovadă de maturitate politică atunci când s-a votat acest proiect”, a declarat, marţi, 
Alexandru Burghiu, la Primăria Capitalei. 
Potrivit acestuia, tranziţia către noua companie se va face lin. 
„Tranziţia către noua societate se va face lin. Dacă mâine judecătorul declară falimentul, ne-ar da 60 de zile 
pentru continuarea activităţilor comerciale. Vestea bună este că avem unde să ne ducem. Dacă nu se vota acest 
proiect şi nu se vota proiectul, ne duceam în eter”, a mai declarat Burghiu, care a precizat că în cazul în care se va 
declara falimentul RADET, bucureştenii vor avea în continuare apă caldă şi căldură. 
CGMB a aprobat, marţi, un proiect care prevede înfiinţarea societăţii „Termoenergetica Bucureşti S.A” „în scopul 
continuării serviciului de alimentare cu energie termică şi având în vedere falimentul RADET”, spun reprezentanţii 
PMB. Noua societate va fi „RADET 2”. 
Potrivit proiectului, scopul înfiinţării unei noi companii este „raportat la necesitatea de a conserva continuarea şi 
funcţionarea serviciilor publice cu caracter economic, gestionate de întreprinderile publice înfiinţate, precum şi 
raportat la obligaţia Municipalităţii de a furniza servicii publice cu caracter economic, absolut necesare, esenţiale 
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pentru asigurarea unui standard minim şi rezonabil de viaţă al locuitorilor din Municipiul Bucureşti”, se arată în 
proiectul de hotărâre aprobat cu 37 de voturi pentru şi 8 împotrivă. 
Practic, potrivit proiectului, s-a aprobat divizarea prin transferul simultat al patrimoniului Companiei Municipale 
Energetica, către alte două societăţi, printre care şi Termoenergetica. În nota de fundamentare se arată că astfel 
se ţine cont şi de decizia definitivă a Curţii e Apel Bucureşti, prin care au fost anulate hotărârile CGMB de 
înfiinţare a celor 22 de Companii Municipale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 A aparut un ordin care scumpeste curentul, la o zi dupa ce ANRE a anuntat inghetarea preturilor pentru trei 
ani 
La doar o zi dupa ce ANRE a anuntat ca, de la 1 martie, preturile energiei electrice furnizate populatiei se 
plafoneaza la nivelul celor "in vigoare", in Monitorul Oficial s-a publicat un ordin care aduce o ... scumpire. 
Asa cum Ziare.com v-a informat deja, ANRE trebuie sa faca, in aceste zile, mai multe modificari legislative care sa 
permita plafonarea pretului energiei electrice pentru populatie, masura prevazuta in OUG 114. 
In acest sens, luni, Autoritatea Nationala pentru Reglementare in domeniul Energiei (ANRE) a intocmit proiecte de 
ordine si le-a lansat intr-o dezbatere publica sumara. 
Tot luni, institutia a anuntat public ca va plafona preturile la energia electrica distribuita populatiei de furnizorii de 
ultima instanta (Electrica, Enel, Cez si E.on.) la nivelul celor "in vigoare". Incepand cu 1 martie, pentru urmatorii 
trei ani. In acest fel, institutia a lasat sa se inteleaga ca preturile sunt inghetate, iar romanilor nu le vor mai creste 
facturile. 
Din pacate, ANRE n-a mentionat in comunicatul respectiv ce inseamna preturi "in vigoare". De ce e important? 
Din cauza ca aceste preturi "in vigoare", la care se refera ANRE, ar putea fi cele practicate pana pe 20 februarie 
sau altele, majorate ulterior cu pana la 29,7%, printr-o serie de avize emise de institutie. 
Totodata, cand a anuntat ca preturile se plafoneaza la nivelul celor "in vigoare", ANRE a omis sa anunte si ca a 
adoptat proiectul de ordin - aflat de numai cateva zile in dezbatare - care prevede majorarea tarifelor de 
distributie a energiei electrice cu peste 2,5%, incepand cu 1 martie. Acest ordin s-a publicat marti, pe 26 
februarie, in Monitorul Oficial. 
Majorarea tarifelor de distributie - sustine chiar ANRE in nota de fundamentare a proiectului de ordin - este 
necesara pentru ca operatorii sa aiba suficienti bani pentru a-si desfasura activitatea si dupa ce platesc taxele 
impuse de OUG 114. Si tot ANRE recunostea ca, de fapt, "utilizatorii" vor suporta aceasta scumpire. 
Deci, preturile la curent ar putea ingheta pentru trei ani, insa dupa doua majorari consistente, care ar arunca in 
aer facturile romanilor si le-ar scoate multi bani din buzunare incepand cu 1 martie. 
Ziare.com a solicitat, luni si marti, in scris de la ANRE informatii cu privire la ce inseamna preturi "in vigoare", dar 
institutia nu ne-a oferit, inca, niciun raspuns. 
In aceste conditii, nu ne ramane decat sa ne intrebam la ce nivel a plafonat, de fapt, ANRE preturile si cat vom 
plati pentru energia electrica, incepand cu 1 martie. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Fiscul a făcut procedură de înregistrare a contractelor de închiriere 
ANAF a publicat recent procedura înregistrării contractele de închiriere. Înregistrarea contractelor rămân însă 
facultativă. Procedura precedentă a fost desființată în primăvara anului trecut, odată cu obligativitatea 
înregistrării contractelor. 
Noua procedură de înregistrare a Contractelor de închiriere la organele fiscale a fost publicată în Monitorul Oficial 
și a fost adoptată prin ordinul președintelui ANAF, OPANAF 114 din 2019. 
Obligativitatea înregistrării acestor contracte a fost desființată în primăvara anului trecut. 
Începând cu data de 23 martie 2018, data intrării în vigoare a O.U.G. nr. 18/2018,  a dispărut obligativitatea 
proprietarilor de imobile de a înregistra la organul fiscal, în termen de 30 de zile, contractele de închiriere. 
Persoane fizice şi/sau juridice care au dorit în 2018 să își înregistreze la organul fiscal contractele de cedare a 
folosinței bunurilor (cunoscute mai mult sub numele de „contracte de închiriere”) asupra unei locuințe, a unui 
spațiu comercial sau a unui teren au putut să o facă în continuare. 
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Aceasta s-a făcut în special de către proprietarii persoane fizice care închiriau imobile pentru angajații cărora li se 
deconta chiria plătită, precum salariaţii din justiţie, din poliție, din unitățile militare etc. 
OPANAF 114 din 2019 introduce următoarea procedură de înregistrare: 

 Se introduce formularul ”Cerere de înregistrare a contractelor de locaţiune”, publicat în  Monitorul Oficial 
nr. 109 din 12.02.2019. 

 Contractele de locaţiune încheiate prin înscris sub semnătură privată pot fi înregistrate la organele fiscale 
centrale din subordinea Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală. 

 Pentru înregistrarea contractului de locaţiune, locatorul depune "Cererea de înregistrare a contractelor 
de locaţiune", prevăzută în anexa la ordin, denumită în continuare cerere, însoţită de o copie a contractului de 
locaţiune. Conformitatea cu originalul a copiei se efectuează de către locator prin înscrierea menţiunii "conform 
cu originalul" şi prin semnătura acestuia. 

 Cererea se completează în două exemplare, din care originalul se depune la organul fiscal competent, iar 
copia se păstrează de către locator. 

 Cererea, însoţită de copia contractului de locaţiune, se depune direct la registratură organului fiscal 
central competent sau prin mijloace electronice de transmitere la distanţă. 

 Modificarea sau încetarea contractului de locaţiune pot fi înregistrate de locator la organul fiscal central 
competent, prin depunerea cererii, având bifată în formular căsuţa "Modificare" sau "încetare", după caz, însoţită 
de documentele justificative. 
Dovada înregistrării la organul fiscal central competent a contractului de locaţiune, a modificărilor ulterioare sau a 
încetării acestuia este: 
a) copia cererii având înscrise numărul şi data înregistrării la organul fiscal - pentru cererile depuse direct la 
registratură organului fiscal central competent; 
b) copia cererii, însoţită de mesajul electronic de confirmare - pentru cererile depuse prin mijloace electronice de 
transmitere la distanţă. 
Organul fiscal central competent organizează evidenţa contractelor de locaţiune în Registrul contractelor de 
locaţiune, care se conduce informatizat, potrivit modelului prevăzut în anexa care face parte integrantă din 
prezenţa procedura. 
Înregistrarea în Registrul contractelor de locaţiune se efectuează în maximum 5 zile de la data depunerii cererii. 
Registrul contractelor de locaţiune se gestionează la nivelul organelor fiscale centrale competente, cu ajutorul 
aplicaţiei informatice puse la dispoziţie de către Centrul Naţional pentru Informaţii Financiare din cadrul 
Ministerului Finanţelor Publice. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Preşedintele Comisiei de cultură din Camera Deputaţilor a cerut Curţii de Conturi un audit la TVR 
Gigel Ştirbu, preşedintele Comisiei de cultură din Camera Deputaţilor, a cerut Curţii de Conturi a României un 
audit public extern la TVR privind fondurile alocate pentru Festivalul Cerbul de Aur 2018 şi pentru colaboratori şi 
invitaţi permanenţiedintele Comisiei de cultură din Camera 
i"Având în vedere că, în urma nenumăratelor mele solicitări, scrise şi verbale, adresate doamnei Doina Gradea, 
Preşedinte-Director general al Societăţii Române de Televiziune, în baza Legii nr. 544/2001 privind liberul acces la 
informaţiile de interes public, aceasta nu a dorit să ofere un răspuns, prin care să confirme sau să infirme, dacă 
sumele exorbitante ce au fost vehiculate în presă, referitoare la banii publici care au fost cheltuiţi cu ocazia 
organizării Festivalului «Cerbul de Aur» 2018, dar şi cu plata colaboratorilor şi invitaţilor permanenţi la talk-show-
ul «Romania 9», moderat de jurnalistul Ionuţ Cristache sunt reale, am acţionat în consecinţă şi ieri, am transmis 
către Curtea de Conturi a României o adresă prin care am solicitat efectuarea unui audit public extern, mai exact 
am solicitat verificarea oportunităţii şi legalităţii utilizării fondurilor publice pentru încheierea de contracte de 
colaborare/ drepturi de autor cu terţe persoane pentru prestaţii în cadrul producţiilor proprii din cadrul Societăţii 
Române de Televiziune, pentru anul 2018", se arată într-un anunţ al lui Gigel Ştirbu. 
"Aştept cu nerăbdare, dar şi cu o oarecare îngrijorare, cele ce vor fi constatate de către Curtea de Conturi a 
României în urma misiunii de audit la Televiziunea publică, mai ales că ştim că multe din aceste cheltuieli au fost 
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angajate chiar şi fără acordul Consiliului de Administraţie al SRR", mai spune deputatul PNL, care i-a adresat 
solicitarea preşedintelui Curţii de Conturi, Mihai Busuioc. 
Pe 20 februarie, Camera Deputaţilor a adoptat un proiect de hotărâre pentru înfiinţarea comisiei parlamentare de 
anchetă pentru analiza cheltuielilor TVR, iniţiativa fiind depusă de USR şi PNL. 
"Se constituie Comisia parlamentară de anchetă a Camerei Deputaţilor privind activitatea de gestionare a 
colaboratorilor Televiziunii Române, utilizaţi în cadrul emisiunilor sau festivalurilor, producţii proprii ale Societăţii 
Române de Televiziune, având următoarele obiectie: verificarea criteriilor care au fundamentat încheierea 
contractelor de colaborare ale TVR cu terţe persoane pentru realizarea de emisiuni şi festivaluri; verificarea 
modului în care a fost asigurat un mediu concurenţial eficient, transparent şi nediscriminatoriu în procedura de 
selecţie şi în încheierea contractelor de colaborare (...)", se arată în proiectul de hotărâre. 
Comisia parlamentară poate invita orice persoană "care poate avea cunoştinţă despre o faptă sau împrejurare de 
natură să servească la aflarea adevărului", inclusiv din Guvern. 
"În vederea audierii, Comisia parlamentară de anchetă poate cita orice persoană care lucrează în cadrul 
Guvernului sau în cadrul celorlalte organe ale administraţiei publice şi care poate avea cunoştinţă despre o faptă 
sau o împrejurare de natură să servească la aflarea adevărului în cauza care formează obiectul activităţii 
comisiei", potrivit sursei citate. 
Comisia parlamentară de anchetă se compune din 11 membri, deputaţi desemnaţi de grupurile parlamentare ale 
Camerei Deputaţilor, potrivit configuraţiei politice. 
"La sfârşitul sesiunii trecute, am avut mai multe informaţii despre anumite cheltuieli făcute de conducerea 
Televiziunii Publice, cheltuieli cu invitaţii şi colaboratorii la anumite talk show-uri în cadrul acestei staţii publice, 
făcute cu Festivalul Naţional Cerbul de Aur şi Eurovision. (...) am făcut o invitaţie către directorul general, doamna 
Doina Gradea, pentru audiere în cadrul Comisiei pentru cultură din Camera Deputaţilor. Domnia sa a participat, la 
întrebările adresate, a găsit un singur răspuns, acela că nu ne poate aduce la cunoştinţă dacă aceste cheltuieli 
sunt reale sau nu, deoarece contractele făcute de TVR cu aceşti colaboratori sunt sub anumite clauze de 
confidenţialitate", motiva propunerea deputatul PNL Gigel Ştirbu, unul dintre iniţiatori. 

 

 Consiliul Naţional FAIR-MediaSind a adoptat strategia pentru anul 2019 

Delegaţii prezenţi la Consiliul Național al Federaţiei Cultură şi Mass-Media FAIR- MediaSind întrunit la Bucureşti în data 
de 25 februarie 2019, au adoptat strategia acţiunilor sindicale ale anului 2019. 
Cu unanimitate de voturi participanţii au hotărât: 
1. Declanşarea demersurilor de modificare a cadrului legislativ privind salarizarea personalului bugetar din sectorul 
cultură şi mass-media, cu scopul eliminării discrepanţelor salariale existente în acest moment. 
2.Afilierea a patru noi organizaţii sindicale la FAIR-MediaSind. 
3. În calitate de unică organizaţie reprezentativă pentru sectorul Cultură şi Mass-Media, FAIR-MediaSind se va implica în 
negocierile contractelor colective de muncă din instituţiile unde are membri afiliaţi. Totodată, va asigura tot suportul 
logistic pentru desfăşurarea activităţii sindicale în toate organizaţiile afiliate. 
4. Aprobarea unui  Proiect de Protocol privind colaborarea şi unificarea organizaţiilor sindicale din  Televiziunea 
Română în vederea negocierii unui contract colectiv de muncă la standarde europene. 
5.Având în vedere faptul că salariaţii din Societatea Română de Radiodifuziune nu mai au un sindicat care să îi apere, 
mai mult chiar, sindicatul majoritar şi-a pierdut reprezentativitatea, fapt confirmat de către instanţa de judecată, FAIR 
MediaSind a decis să se implice în procesul de unificare în jurul filialei MediaSind Radio România, a organizaţiilor 
sindicale din SRR, care împărtăşesc valorile sindicalismului autentic. 
6.În baza prevederilor art.20 alin.3 din Legea nr. 41/1994 privind organizarea și funcționarea SRR și SRTV, FAIR 
MediaSind cere Parlamentului demiterea de urgenţă a preşedintelui-director general al SRTV, Doina Gradea.  
 europene de formare profesională, Live Skills, FEJ, FIA etc,urmând a fi demarate demersuri pentru alte programe de 
sprijin a salariaţilor din instituţiile de cultură şi mass-media. 
Având în vedere faptul că numărul membrilor organizaţiei este mult mai mare faţă de anii precedenţi, lucru ce 
demonstrează cresterea încrederii salariaţilor în organizaţia noastră, ne întăreşte convingerea ca Federaţia Cultură şi 
Mass-Media FAIR-MediaSind are acum profilul unei organizatii europene care poate apăra si promova drepturile si 
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interesele membrilor sai. Această misiune poate fi realizată cu success datorită sprijinului constant pe care federaţia îl 
primeşte din partea organizaţiilor la care este afiliată cu drepturi depline: Confederaţia Naţională a Sindicatelor Libere 
Frăţia CNSLR-Frăţia, Federaţia Internaţională a Muzicienilor, Federaţia Internaţională a Actorilor, Federaţia 
Internaţională a Jurnaliştilor, Federaţia Europeană a Jurnaliştilor, UNI Global UNION şi UNI MEI. 
 

 Şedinţă extraordinară a Consiliului General, miercuri, pentru schimbarea din funcţie a viceprimarului Bădulescu 
Consilierii municipali se vor întruni în şedinţă extraordinară miercuri, de la ora 11,00, pe ordinea de zi figurând două 
proiecte de hotărâre care prevăd schimbarea din funcţia de viceprimar al Capitalei a lui Aurelian Bădulescu şi alegerea 
unui nou viceprimar, anunţă Primăria Capitalei. 
Astfel, miercuri, 27 februarie 2019, ora 11:00, la sediul Primăriei Municipiului Bucureşti, va avea loc şedinţa 
extraordinară a Consiliului General al Municipiului Bucuresti. 
Pe ordinea de zi figurează două proiecte de hotărâre: 
1. Proiect de hotarare privind schimbarea din functia de viceprimar al Municipiului Bucuresti a domnului Aurelian 
Badulescu, 
2. Proiect de hotarare privind alegerea unui viceprimar al Municipiului Bucuresti. 
Sedinţa a fost convocată de 22 de consilieri generali, membri ai Partidului Social Democrat şi ai Alianţei Liberalilor şi 
Democraţilor, arată Primăria Capitalei. 

 Locuri de muncă vacante ȋn Spațiul Economic European prin intermediul Rețelei EURES 
Agenţia Municipală pentru Ocuparea Forţei de Muncă București dispune, prin intermediul Reţelei EURES, de 795 
de locuri de muncă, după cum urmează: Marea Britanie – 175 de posturi (lucrător ȋn agricultură, ȋngrijitor 
persoane la domiciliu, farmacist, infirmier), Olanda – 167 de posturi (muncitor necalificat ȋn grădinărit și 
horticultură, lucrător ȋn sere cu flori/cu roșii/cu ardei gras, culegător căpșune/sparanghel), Spania – 156 de posturi 
(agricultor, tehnician turbine eoliene, tâmplar),  Germania – 90 de posturi (lucrător ȋn construcții din beton și oțel, 
montator acoperișuri, sudor MIG/MAG, șofer camion, măcelar, personal servire, specialist restaurant, personal 
gastronomia de sistem, bucătar, personal ȋntâmpinare oaspeți, recepționer, cameristă/roomboy, zidar, 
manipulant marfă, operator mașini CNC, lucrător construcții de drumuri, stivuitorist, montator schele, faianțar, 
mecanic ȋn construcții – lucrări de demolare, tâmplar, operator mașini și utilaje pentru construcții, mecanic 
instalații sanitare, de ȋncălzire și climatizare, fierar – betonist, șofer de autobuz, croitor decorațiuni, tehnician 
electronică – sisteme de construcții si infrastructură, tehnician sondaje topografice, tehnician aparate și sisteme 
electronice),  Irlanda – 55 de posturi (ciontolitor – tranșator carne), Danemarca – 50 de posturi (lucrător ȋn 
agricultură), Finlanda – 34 de posturi (lucrător forestier, muncitor constructor, pavator, vopsitor industrial), Suedia 
– 24 de posturi (mecanic mașini și utilaje grele, operator CNC – strungar/frezor, vopsitor auto, mecanic auto), 
Norvegia – 19 posturi (sudor TIG, instalator industrial, vopsitor auto/tehnician de reparații, dezvoltator web, ghid 
caiac, antrenor caiac), Ungaria – 13 posturi (mecanic agricol, manipulant mărfuri, mecanic auto, grădinar, 
electrician construcții, măcelar – vânzător),  Slovacia – 12 posturi (sticlar). 
Pentru ocuparea acestor posturi vacante se solicită experiență și/sau calificare în domeniu, precum şi cunoştinţe 
de bază/bune de limbă a statului respectiv sau de limbă engleză. Persoanele cu domiciliul ȋn București, care 
corespund condițiilor ofertelor, se pot adresa consilierului EURES din cadrul A.M.O.F.M București, strada Spătarul 
Preda nr. 12, sector 5, corp clădire C, etaj 1, telefon 021/316.55.08 interior 233, pentru a fi informate, consiliate și 
mediate ȋn vederea găsirii unui loc de muncă ȋn străinătate, sau pot aplica direct, prin accesarea ofertelor de 
muncă publicate pe site-ul EURES național www.eures.anofm.ro. 
 

 Ciamba a subliniat la reuniunea interministerială privind Brexit necesitatea intensificării pregătirii pentru 
gestionarea eficientă a consecinţelor 
Ministrul delegat pentru afaceri europene, George Ciamba, a subliniat marţi la reuniunea interministerială privind 
problematica Brexit necesitatea intensificării eforturilor de pregătire internă pentru gestionarea eficientă a 
consecinţelor acestui proces, informează MAE, potrivit agerpres.ro. 
"Ministrul delegat a subliniat necesitatea intensificării eforturilor de pregătire internă şi a evidenţiat 
responsabilitatea autorităţilor naţionale de a iniţia măsurile necesare pentru gestionarea eficientă a consecinţelor 
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procesului Brexit. Au fost abordate în special aspecte privind protejarea drepturilor cetăţenilor britanici din 
România în cazul materializării scenariului retragerii Marii Britanii din Uniunea Europeană fără un acord", se arată 
în comunicatul transmis de MAE. 
Ministrul delegat George Ciamba a reiterat angajamentul asumat de Guvernul României de a asigura, în mare 
măsură, continuitatea drepturilor cetăţenilor britanici care şi-au exercitat dreptul la liberă circulaţie în România 
până la data retragerii Marii Britanii din Uniunea Europeană, cu respectarea principiului reciprocităţii. 
Respectarea acestui angajament implică modificări de ordin legislativ în domenii precum dreptul de şedere, 
dreptul la muncă, coordonarea sistemelor de securitate socială, accesul la educaţie şi la servicii de sănătate. 
Totodată, el a precizat că România va continua să urmărească protejarea drepturilor tuturor cetăţenilor români 
din Marea Britanie, indiferent de deznodământul procesului Brexit. 
Reprezentanţii instituţiilor şi ministerelor de linie participanţi la reuniune au precizat că lucrează deja la 
implementarea planurilor de contingenţă şi au subliniat angajamentul ferm de a informa de o manieră adecvată 
toţi actorii afectaţi de acest proces. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 UE plănuieşte noi reguli privind plăţile instant, o provocare pentru Visa şi Mastercard 
Comisia Europeană (CE) intenţionează să impună noi reguli pentru a accelera adoptarea sistemului de plăţi instant 
lansat anul trecut de către Banca Centrală Europeană (BCE), relatează marţi site-ul agenţiei de ştiri Reuters. 
În plus, un oficial de top a declarat că aceasta este o provocare directă pentru firmele de carduri şi giganţii din 
tehnologie, cum ar fi PayPal. 
Sistemul de compensare a plăţilor instant TARGET al BCE (TIPS) le va permite oamenilor şi companiilor din Europa 
să transfere euro în doar câteva secunde şi indiferent de orele de deschidere ale băncilor locale, respectiv din 
fiecare ţară a Uniunii Europene (UE). 
Aceasta este percepută drept o provocare directă pentru companiile americane, cum ar fi PayPal, Google, 
Facebook şi Amazon, şi chinezii Alibaba şi Tencent, care în prezent domină aceste servicii în Europa. 
Numai că băncile europene au fost lente în a adera la acest sistem, până acum, iar CE a început să studieze 
posibile măsuri pentru a facilita utilizarea acestui sistem. 
„Analizăm dacă va fi nevoie de o reglementare mai puternică pentru a accelera acest proces”, a declarat 
vicepreşedintele CE responsabil cu serviciile financiare, Valdis Dombrovskis, la o conferinţă fintech la Bruxelles. 
El a spus că sistemul BCE a avut potenţialul de a „modifica radical soluţiile de plată existente, inclusiv cardurile, cel 
puţin pentru plăţile în euro”. 
În prezent, firmele americane Visa şi Mastercard domină piaţa europeană de plăţi cu cardurile. 
„În câţiva ani, dorim ca Europa să stabilească noi standarde globale pentru tehnologia plăţilor”, a mai spus 
Dombrovskis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 În ce condiții s-ar putea amâna Brexitul. Promisiunea făcută de Theresa May 
Marea Britanie va ieşi din Uniunea Europeană fără un acord pe 29 martie numai dacă parlamentul britanic îşi va 
da consimţământul, a anunţat marţi, în faţa Camerei Comunelor, premierul Theresa May, relatează Reuters, 
citat de Agerpres. 
Ea le-a promis parlamentarilor că, în cazul în care până pe 12 martie nu aprobă un acord revizuit privind Brexitul - 
dacă s-ar ajunge la un astfel de acord cu UE -, le va cere să se pronunţe prin vot asupra unei ieşiri din UE fără 
acord. 
Dacă deputaţii Camerei Comunelor resping un Brexit fără acord, atunci pe 14 martie se va desfăşura un alt vot 
pentru o „extindere scurtă, limitată” a perioadei de negociere prevăzute de articolului 50 din Tratatul UE dincolo 
de data de 29 martie. Totuşi, Theresa May a adăugat că o asemenea amânare a Brexitului nu trebuie să meargă 
mai departe de sfârşitul lunii iunie şi că trebuie să se apeleze la ea doar o singură dată. 
(Sursa: Agerpres)  
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